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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 14. 2. 2024 

Středa 14. 2. 2024, 8.00 h., hybridně (MS Teams + místnost č. 325/U2, FaVU VUT, Údolní 53, Brno) 
 

přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Martin Mazanec,  

Jakub Polách, Radka Škodová, Vojtěch Vaněk, Martin Žák 

nepřítomni: Petr Mucha, Marie Štindlová 

host:  Filip Cenek 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 14. 2. 2024, Karel Bařina;  

2. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

3. Informace o průběhu chystání voleb do AS FaVU pro funkční období duben 2024 – duben 2027, 

Tomáš Hrůza;  

4. Informace o průběhu chystání voleb do AS VUT pro funkční období červen 2024 – červen 2027, 

Karel Bařina;  

5. Různé. 

 

1. Schválení programu řádného zasedání dne 14. 2. 2024, K. Bařina 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání AS FaVU dne 14. 2. 2024. 

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2. Usnesení schváleno. 

 

2. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU dne 5. 2. 2024 nasdílel Rozpis rozpočtu VVŠ pro rok 2024 a Pravidla pro 

poskytování příspěvku a dotací veřejným vysokým školám Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy 

pro rok 2024. Děkan podrobně představil rozpis financí mezi VVŠ i fakta, která z rozpisu vyplývají pro 

VUT v rámci Segmentu 4 VVŠ. Dále děkan okomentoval tabulku, která je součástí ministerského rozpisu, 

týkající se rozpadu 100 mil. Kč z Fondu umělecké činnosti (FUČ) mezi subjekty vykazující tvůrčí činnosti 

v Registru uměleckých výstupů MŠMT (RUV), které se v meziročním srovnání věnoval již na minulém 

zasedání AS FaVU dne 10. 1. 2024 (viz zápis). Důležitým hlediskem pro udržení výnosů rozpočtu fakulty, 

zejména pro budoucí vedení fakulty, jsou podle děkana parametry RUV, objem doktorského studijního 

programu i přepočtené počty akademických pracovníků na studující a jejich struktura. Přítomným vysvětlil 

konsekvence a dopady zmíněných kvalitativních parametrů do jednotlivých složek rozpočtu fakulty. 

▪ Děkan se dále věnoval Pravidlům rozpočtu VUT pro rok 2024, zejm. aktuálně diskutované části týkající 

se rozdělení prostředků na specifický vysokoškolský výzkum, kde je k dispozici již finální model 

v konkrétních číslech dle F/S VUT (viz Excel na SharePointu AS FaVU). Přestože si FaVU výkonnostně 

polepšila a ukrojila meziročně větší procentuální podíl v rámci VUT (díky objemu DSP a objemu aktuálně 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/organizacni-struktura/akademicky-senat/f26521/d253447
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řešených výzkumných projektů, zejm. TA ČR), dochází k meziročnímu poklesu soutěžených financí, 

neboť VUT jako celek obdržela významně méně a zažila oproti minulém roku propad o 10 mil. Kč. 

Na základě obecné shody přestala také platit univerzitní textace pravidel SpV, která „uměleckým“ 

fakultám (FA a FaVU) umožňovala výjimku, resp. čerpání prostředků SpV v minimální částce 1 mil. Kč 

ročně; FaVU tak pro rok 2024 operuje s částkou 911 tis. Kč, FA s částkou 648 tis. Kč. Děkan dále shrnul 

průběh fakultní soutěže na SpV, informoval o počtech podaných projektů i záměru dofinancovat slibné 

projekty z jiných zdrojů (min. do úrovně finanční alokace minulého roku). 

▪ V návaznosti na minulé jednání AS FaVU děkan pokračoval v projednávání Pravidel pro rozdělení 

finančních prostředků FaVU VUT pro rok 2024, která byla AS FaVU zpřístupněna dne 20. 12. 2023. 

Do pravidel byla zapracována část, kterou děkan otevřel na minulém zasedání senátu, týkající se 

možnosti zahrnout do motivační části provozního rozpočtu ateliérů i jejich podíl na mezinárodní 

studentské mobilitě. Vzhledem k faktu, že 2. 2. 2024 byla MŠMT zveřejněna Pravidla pro poskytování 

příspěvku a dotací veřejným vysokým školám, zahrnující novou textaci Ukazatele C (řádná doktorská 

stipendia), budou fakultní pravidla uvedena do souladu s ministerskými pravidly. Na dotaz J. Kořínkové 

ohledně části fakultních pravidel, týkající se rozdělení prostředků Institucionální podpory (IP), děkan 

sdělil, že jde o poslední odstavec fakultních pravidel, který z jeho pohledu musí doznat výrazných změn, 

protože univerzitní pravidla rozdělení IP byla pro rok 2024 kompletně změněna a pravděpodobně budou 

schválena v podobě, která významným způsobem změní alokace přidělené jednotlivým F/S VUT. 

V případě FaVU je predikován výrazný nárůst. Dalším faktem pro změnu fakultních pravidel pro rozdělení 

IP je jiný přístup k ediční činnosti fakulty a záměr využívat ke krytí nákladů spojených s vydáváním 

publikací také rezervní fond fakulty, resp. do ediční činnosti alokovat prostředky v návaznosti na 

schválený ediční plán bez ohledu na výši IP v daném roce. Děkan nabídl EK AS FaVU pracovní schůzku 

či zapracování zaslaných návrhů změn dle připomínek AS FaVU ještě předtím, než budou fakultní 

pravidla dělení rozpočtu pro rok 2024 finálně projednána Kolegiem děkana dne 21. 2. 2024. Děkan sdělil, 

že schvalování pravidel předpokládá na zasedání AS FaVU dne 13. 3. 2024. 

▪ V rámci další diskuze mezi děkanem a přítomnými došlo k ujasňování kompetencí a pravomocí ve správě 

SharePointu AS FaVU a způsobu zveřejňovaní dokumentů i mimo složky jednotlivých zasedání AS FaVU 

se závěrem, že děkan materiály bude dál zpřístupňovat obvyklým způsobem (ve složkách k jednáním 

senátu), případná duplikace vybraných dokumentů do tematicky zaměřených složek (Předpisy, Rozpočet 

apod.) je v kompetenci samotného senátu. 

▪ Děkan okomentoval průběh přijímacího řízení do bakalářského stupně studia, počet přihlášených 

uchazečů 635, přijímacím řízením prošlo 83 uchazečů, přijato 71 uchazečů, 12 uchazečů nepřijato 

z kapacitních důvodů. Vybrané statistiky jsou dostupné akademické obci fakulty zde (po přihlášení). 

Vzhledem k přístupu v přijímacím řízení, kdy fakulta využívá možnost nepřijmout uchazeče z kapacitních 

důvodů, děkan zpracoval procesní mapu postupu přijímacího řízení, viz https://tinyurl.com/FaVU-

prijimaci-rizeni.  

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1nNsF40DM-2s6rLCpH9u3wAo-igqy-NdK/edit?usp=sharing&ouid=106703870890932840148&rtpof=true&sd=true
https://tinyurl.com/FaVU-prijimaci-rizeni
https://tinyurl.com/FaVU-prijimaci-rizeni
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▪ V IS VUT a na stránkách fakulty byly zveřejněny výsledky anonymního předmětového hodnocení. Žádný 

předmět nevyhověl podmínkám zveřejnění ve zprávě o hodnocení výuky, protože nebyl v zimním 

semestru 2023/2024 hodnocen více než 5 studujícími. Více na https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-

kvality#kvalita-vyuka.   

▪ Děkan okomentoval zveřejněné výsledky soutěže na podporu realizace diplomové práce v roce 2024 

(https://www.favu.vut.cz/f30380/d252881). 

▪ Děkan akademický senát informoval o pokračujících jednáních o dislokaci FaVU VUT v době 

rekonstrukce areálu Údolní 53 (podrobný harmonogram viz minulý zápis). Dne 25. 1. 2024 navštívil 

společně s proděkanem pro infrastrukturu a dislokace, tajemnicí fakulty, zástupci z Investičního odboru 

VUT a novou vedoucí Provozního odboru VUT I. Chalupovou areál na Kraví hoře, kde prošli všechny 

objekty v majetku VUT. Děkan senátorům a senátorkám zprostředkoval své subjektivní pocity ze stavu 

objektů na Kraví hoře – využitelné jsou z jeho pohledu zejm. dva dolní objekty, tzv. velká a malá 

tělocvična, likusáky lze použít až po investičních úpravách. V současné době je Kraví hora poměrně 

nepřehledně využívána (vyjma několika skupinami kreativců) nejrůznějšími stavebními firmami nebo 

dokonce psím hotelem, areál působí jako parkoviště. Celkově byl stav objektů i „sociální nastavení“ 

některých nájemců objektů na Kraví hoře pro děkana zklamáním. V případě, že se nepodaří vyčlenit 

ucelenou část areálu, která by fungovala v jistém smyslu odděleně od dalších nájemců, bylo by vymístění 

části fakulty do těchto prostor problematické. S tímto pohledem se ztotožnili T. Hrůza nebo V. Vaněk, 

který upozornil na rizika konání dne otevřených dveří nebo dalších – na veřejnost cílených – akcí fakulty 

v nevyhovujících prostorách. Dle děkana je pravděpodobné, že se v době dislokačního provizoria fakulty 

(část fakulty bude na staveništi v areálu na Údolní 53) bude muset přistoupit na jinou formu prezentace 

fakulty veřejnosti, i využít jiné prostory a formáty prezentace jako showroom fakulty pro styk s veřejností 

a zájemci o studium. Varianta s částečným vysídlením fakulty do prostor na Kraví hoře, která je vhodná 

zejména proto, že je pár minut pěšky od hlavního areálu fakulty a nekomplikovala by sestavení rozvrhu 

a další návaznosti, je pro děkana přijatelná v případě vyhrazení ucelené části areálu pro potřeby fakulty 

a také upgradem stávajícího stavu vybraných objektů na přijatelnou úroveň. Děkan předpokládá, že by 

část úprav byla dofinancována i z prostředků fakulty. Při prohlídce se rovněž narazilo na prostory 

využívané soukromými osobami pod hlavičkou fakult, aniž by vedení fakulty (vč. FaVU) bylo informováno 

o jejich využívání. Správa areálu nebyla schopna dohledat, kdo tyto prostory na úkor fakulty konkrétně 

využívá. V další diskuzi, do které se zapojili zejm. J. Kořínková, V. Vaněk, T. Hrůza, M. Mazanec, M. Žák 

a F. Cenek, se řešili zkušenosti a postřehy ke komplikovanosti vztahů nájemců na Kraví hoře, 

zavádějícím informacím ve veřejném prostoru ohledně aktuální situace s dislokací fakulty nebo územního 

plánu Brna, i mediální ohlas zamýšleného vystěhování nájemců z budov, které jsou ve vlastnictví SmB 

(a nikoli VUT). Další část diskuze se týkala situace na Údolní 53, zejm. harmonogramu stavebně-

technických průzkumů, které chod fakulty zkomplikují dle informací Investičního odboru VUT již v letním 

semestru 2023/2024. J. Kořínková se dotázala na situaci s aulou. Děkan uvedl, že dle informací 

Investičního odboru VUT, které děkan obratem přeposlal jak AS FaVU, tak Dislokační komisi FaVU, 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#kvalita-vyuka
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#kvalita-vyuka
https://www.favu.vut.cz/f30380/d252881
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se předpokládá, že se koncem března uskuteční průzkum stropu auly (sonda). J. Kořínková uvedla, že 

byla informována zaměstnancem Národního památkového ústavu, Územní odborné pracoviště NPÚ 

v Brně, o vypracování podnětu z důvodu pozdně zapsané památky na znovu vložení dvou budov VUT na 

Údolní 244/53 (včetně auly, která je architektonickou památkou s funkcionalistickým vybavením) do 

prohlášení památkou. Dále přítomné informovala o historii auly a její historické hodnotě. Děkan uvedl, že 

informaci předá Investičnímu odboru VUT a zároveň podotkl, že VUT není soukromým developerem, 

který by chtěl pod rizikem pokut nebo nevole odborné veřejnosti zničit historicky cenné budovy, dle jeho 

informací postupuje v souladu s vyjádřeními památkářů a jejich doporučeními, budovy mají projít 

rekonstrukcí, nikoli demolicí. Dále připomněl, že všechny relevantní orgány fakulty rekonstrukci (vč. auly 

a její konverzi na multifunkční prostor) odsouhlasily, vč. vedení FaVU, vedení FA, Dislokační 

komise FaVU i AS FaVU již před rokem, kdy se podrobně po dobu několika měsíců řešily varianty 

zamýšleného dispozičního řešení budovy U5. Děkan konstatoval, že do stávající podoby projektu 

rekonstrukce areálu na Údolní 53 VUT již investovalo čas i finance a je těsně před získáním územního 

rozhodnutí, zakonzervování auly ve stávajícím stavu by pro obě fakulty přineslo znatelný prostorový 

deficit. Děkan se ujistil, že jménem fakulty ve věci zpamátnění budov nepodniká nikdo aktivní kroky, aniž 

by o tom informoval vedení univerzity či Investiční odbor VUT. Další diskuze se týkala možných scénářů, 

které mohou nastat, pokud by skutečně byly současné budovy, které má fakulta v užívání, prohlášeny 

za památku, a hypotetickým dopadům na projekt rekonstrukce areálu a dislokační situaci fakulty.   

▪ Děkan informoval, že s rektorem JAMU P. Michálkem uzavřel smlouvu o vzájemném zpřístupnění 

studijních předmětů studentům JAMU a FaVU VUT. 

▪ Po dohodě s garanty studijních programů (Magid, Macháček, Zálešák) děkan vyhlásil výběrová řízení 

na metodika/metodičku vzdělávání, místa by měla být financování z projektu ESF+, znění výběrového 

řízení viz https://www.favu.vut.cz/f24415/d252404. Děkan vizualizoval vybrané vztahy a procesy v rámci 

studijních programů, viz http://tinyurl.com/FaVU-SP-procesy. Děkan uvítá případné připomínky. 

▪ Děkan informoval o procesu vkládání uměleckých výstupů akademické obce za rok 2023 do Registru 

uměleckých výstupů MŠMT (RUV), termín byl kvůli výpadku aplikace ministerstvem prodloužen 

do 20. února 2024. 

▪ Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT pro rok 2024, který byl AS FaVU nasdílen 20. 12. 2023, 

bude s vedením univerzity diskutován na jednání dne 27. 3. 2024. Na úrovni vedení fakulty byl dokument 

projednán Kolegiem děkana. Dle informace rektora se má se schvalováním dokumentu vyčkat až na 

projednání s vedením VUT, děkan tuto informaci ověří, původní požadavek vedení univerzity byl, aby se 

dokument schválil na všech F/S do konce února. J. Kořínková se dotázala, proč se v záměru nepočítá 

s posílením Oddělení informačních technologií. Dle děkana nejde o věc, která se musí v detailu objevit 

ve strategickém záměru, a informoval, že dne 19. 2. 2024 proběhne jeho jednání se stávající 

zaměstnankyní CVIS J. Kapcárovou, na jehož základě by došlo v rámci Oddělení informačních 

technologií k personálním změnám, které děkan poslední měsíce intenzivně diskutuje s V. Balounem. 

M. Žák se v souvislosti s debatou o IT dotázal na možnost dalšího využití licencí Adobe. Možnost 

https://www.favu.vut.cz/f24415/d252404
http://tinyurl.com/FaVU-SP-procesy
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využívání licencí nadále pokračuje, sdělil děkan, a všechny licence byly prodlouženy o jeden rok. 

Případné potíže je nutné řešit s J. Fňukalem, který má Adobe ve své gesci. T. Hrůza k problematice 

uvedl, že vzhledem k administrativním změnám u licencovaní Adobe, musí dojít u uživatele k obnovení 

přihlášení do cloudu. J. Polách potvrdil fungování licencí. Ke strategickém záměru, konkrétně 

k prioritnímu cíli 1A („Personálně posílit fakultní oddělení pro tvůrčí a vzdělávací činnost o zaměstnance 

s kompetencemi v oblasti metodiky vzdělávání“) J. Kořínková uvedla, že vedoucí oddělení P. Korbička 

nebyl o posílení oddělení informován. Personální otázky jsou dle sdělení děkana v jeho gesci, posílení 

tohoto oddělení konzultoval s garanty studijních programů Volné umění a Design. P. Korbička není 

vedoucím Oddělení pro tvůrčí a vzdělávací činnost, v oddělení působí jako metodik fakulty pro 

vykazování činnosti fakulty v Registru uměleckých výstupů MŠMT. 

 

3. Informace o průběhu chystání voleb do AS FaVU pro funkční období duben 2024 – duben 2027 

T. Hrůza uvedl, že dnes, tj. 14. 2. 2024, končí příjem kandidátních lístků. Prozatím odevzdány nominace 

šesti pedagogů do akademické komory a pěti zástupců studujících do studentské komory. Minimum je sedm 

zástupců do akademické a čtyř zástupců do studentské komory akademického senátu. V případě nedostatku 

kandidátů bude další postup řešen ve spolupráci s právním oddělením. Děkan a M. Žák uvedli, že vzhledem 

k faktu, že lze návrhy kandidátů posílat e-mailem až do půlnoci, nemají obavy, že by se potřebné kvórum 

nenaplnilo. T. Hrůza dále uvedl, že volební komise musí zveřejnit kandidátní listinu do 19. 2. 2024. V diskuzi 

bylo dále navrženo uspořádat shromáždění akademické obce, které představí kandidující do AS FaVU, 

v zasedací místnosti č. 325/U2. Akce by se uskutečnila hybridním způsobem (přenos přes MS Teams), 

vhodným termínem se jeví středa 13. 3. 2024 po dopoledním jednání AS FaVU, délka trvání cca 2 hodiny. 

Detaily upřesní a zveřejní akademické obci fakulty i kandidujícím v dostatečném předstihu volební komise. 

 

4. Informace o průběhu chystání voleb do AS VUT pro funkční období červen 2024 – červen 2027 

Předseda AS FaVU informoval o usneseních AS FaVU ze dne 10. 1. 2024, která schválila složení volební 

komise AS FaVU pro volby do AS VUT a o schválené elektronické formě voleb do výše jmenovaného 

orgánu. K nominaci fakultního zástupce do Volební komise VUT pro volby do AS VUT proběhla diskuze 

s výsledkem, že zástupcem FaVU v univerzitní volební komisi bude J. Šrámek, který s nominací souhlasil. 

Činnost ve Volební komisi VUT bude honorována z finančních prostředků AS FaVU. 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje doc. MgA. Jana Šrámka, Ph.D., zástupcem FaVU VUT do volební 

komise pro volby do AS VUT pro funkční období červen 2024 – červen 2027. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomno: 4. Usnesení schváleno. 
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5. Různé 

▪ K. Bařina informoval přítomné, že 12. 2. 2024 obdržel v písemné podobě výzvu studujících Ateliéru 

tělového designu, kteří žádají AS FaVU o vyjádření se k izraelsko-palestinské krizi s možností pořádání 

akcí na podporu Palestiny. Senátor J. Polách informoval, že již před klauzurním týdnem zaznamenal na 

Instagramu #favulife kritiku AS FaVU, kde studující nepravdivě uvedli, že jim nebyl AS FaVU dán prostor 

pro projednávání uvedené problematiky, což J. Polách v komunikaci s autory instagramového příspěvku 

rozporoval, upozornil je na oficiální komunikační kanály i otevřenost senátu se problematikou zabývat, 

a nevhodnost zveřejnění nepravdivé informace, která fakultní senát poškozuje. Následně byl 

z Instagramu příspěvek jeho autory odstraněn. Přítomní senátoři následně rekapitulovali časovou 

posloupnost podnětu, který byl poprvé v krátkosti zprostředkovaně představen na lednovém zasedání 

senátu B. Lungovou (viz zápis AS FaVU ze dne 10. 1. 2024). V diskuzi se přítomní společně s děkanem 

shodli, že podpoří organizačně i finančně konkrétní podněty, např. benefiční aukci nebo vzdělávací akce, 

týkající se problematiky izraelsko-palestinského konfliktu. 

 

Usnesení č. 3: AS FaVU se seznámil se zněním otevřeného dopisu, doručeného AS FaVU v písemné 

podobě dne 12. 2. 2024. Autorům podnětu, žádajícím vyjádření k izraelsko-palestinské krizi, navrhuje nad 

předestřeným tématem společné setkání na půdě AS FaVU a žádá o předložení konkrétních návrhů 

k popisovanému tématu. AS FaVU je plně otevřen podpořit uspořádání vzdělávacích nebo benefičních akcí. 

Vzhledem k nedorozumění s předložením otevřeného dopisu doporučuje využívat pro komunikaci 

s AS FaVU oficiálních komunikačních kanálů. AS FaVU závěrem uvádí, že důrazně nesouhlasí 

s jakoukoli formou genocidy. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomno: 4. Usnesení schváleno. 

 

▪ V. Vaněk otevřel otázku možnosti řešit ubytování a parkování uchazečů a uchazeček o studium v době 

konání vícedenních přijímacích zkoušek. Dle vyjádření děkana by fakulta musela požádat o rezervaci 

míst KAM VUT, kapacita však bude vzhledem k obsazenosti kolejí omezená a organizačně těžko 

řešitelná vzhledem k faktu, že do 2. kola talentových zkoušek zve fakulta přes 170 osob, z nichž je více 

než polovina mimo Jihomoravský kraj. 

 

 

Zapsala:  Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Jakub Polách, místopředseda AS FaVU – předseda SK  
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